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BR.0002.4.2012  
 
 

Protokół Nr XX/2012 
sesji Rady Gminy Czerwonak, 

która odbyła się w dniu 19 kwietnia 2012 r. 
 

 
 
 
   Sesję rozpoczęto o godzinie 16.00, a zakończono o godzinie 19.35 Z ustawowego składu 
Rady Gminy Czerwonak liczącego 21 radnych w obradach wzięło udział 21 radnych (lista 
obecności stanowi załącznik nr 1) oraz Wójt, Zastępcy Wójta, Sekretarz, Radca Prawny, 
Skarbnik, Sołtysi, Przewodniczący Zarządów Osiedli i przedstawiciele prasy lokalnej, 
mieszkańcy osiedla 40-lecia PRL 
 
   
Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XIX sesji.  
4. Uchwała w sprawie konsultacji dotyczących zmiany nazwy osiedla 40-lecia PRL w 

Czerwonaku. 
5. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2012 r. 
6. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Czerwonak. 
7. Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na wydzierŜawienie na okres 10 lat w trybie 

bezprzetargowym nieruchomości zabudowanej połoŜonej we wsi Owińska. 
8. Uchwała w sprawie  wykazu kąpielisk na terenie Gminy Czerwonak w roku 2012. 
9. Uchwała w sprawie ustalenia opłat za świadczenia udzielane przez przedszkola publiczne 

prowadzone przez Gminę Czerwonak. 
10. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej. 
11. Informacja na temat złoŜonej interpelacji i udzielonej odpowiedzi. 
12. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy  

między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
13. Wolne głosy i wnioski. 
14.  Zamknięcie sesji. 
 
 
Ad.1. Otwarcie sesji. 
 Otwarcia obrad, powitania zgromadzonych i stwierdzenia prawomocności obrad 
dokonał Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak.  
  
Ad.2. Przedstawienie porządku obrad. 
  Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zwrócił się o wprowadzenie do porządku 
obrad następujących uchwał: 
- w sprawie wyraŜenia stanowiska na temat planowanej lokalizacji inwestycji budowy 
magazynu  oraz zakładu produkcyjnego firmy BROS we wsi Janikowo, gm. Swarzędz – pkt 5 
- w sprawie zabezpieczenia środków finansowych jako wkładu własnego na  realizację 
zadania „Kompleksowa promocja markowego produktu turystyki wodnej Wielka Pętla 
Wielkopolski”, zgłaszanego przez Wielkopolską Organizację Turystyczną jako Lidera Projektu 
oraz Gminę Czerwonak-Centrum Rozwoju Kultury Fizycznej ,,Akwen” jako Partnera projektu, 
do współfinansowania w ramach Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego 
na lata 2007 – 2013 – pkt 8. Wójt Mariusz Poznański omówił w/w projekt uchwały. Wyjaśnił, Ŝe 
warunkiem przystąpienia Gminy Czerwonak do projektu jest podjęcie uchwały o 
przeznaczeniu 30 000 zł na  kompleksową promocję markowego produktu turystyki wodnej 
Wielka Pętla Wielkopolski. 
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 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak  poddał pod głosowanie porządek obrad 
wraz z wprowadzonymi zmianami.  W głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na 
sali. Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
 
Porządek obrad po zmianie: 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XIX sesji.  
4. Uchwała w sprawie konsultacji dotyczących zmiany nazwy osiedla 40-lecia PRL w 

Czerwonaku. 
5. Uchwała w sprawie wyraŜenia stanowiska na temat planowanej lokalizacji inwestycji 

budowy magazynu  oraz zakładu produkcyjnego firmy BROS we wsi Janikowo, gm. 
Swarzędz. 

6. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2012 r. 
7. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Czerwonak. 
8. Uchwała w sprawie zabezpieczenia środków finansowych jako wkładu własnego na  

realizację zadania „Kompleksowa promocja markowego produktu turystyki wodnej 
Wielka Pętla Wielkopolski”, zgłaszanego przez Wielkopolską Organizację Turystyczną jako 
Lidera Projektu oraz Gminę Czerwonak-Centrum Rozwoju Kultury Fizycznej ,,Akwen” jako 
Partnera projektu, do współfinansowania w ramach Wielkopolskiego Regionalnego 
Programu Operacyjnego na lata 2007 – 2013 

9. Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na wydzierŜawienie na okres 10 lat w trybie 
bezprzetargowym nieruchomości zabudowanej połoŜonej we wsi Owińska. 

10. Uchwała w sprawie  wykazu kąpielisk na terenie Gminy Czerwonak w roku 2012. 
11. Uchwała w sprawie ustalenia opłat za świadczenia udzielane przez przedszkola publiczne 

prowadzone przez Gminę Czerwonak. 
12. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej. 
13. Informacja na temat złoŜonej interpelacji i udzielonej odpowiedzi. 
14. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy  

między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
15. Wolne głosy i wnioski. 
16.  Zamknięcie sesji. 
 
Ad.3. Przyjęcie protokołu XIX sesji.  
 Rada Gminy przyjęła protokół XIX sesji 18 głosami przy 1 wstrzymującym się. W 
głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. 
 
Ad.4. Uchwała w sprawie konsultacji dotyczących zmiany nazwy osiedla 40-lecia PRL w 
Czerwonaku. 
 Uzasadnienia projektu w/w uchwały dokonał radny Marek Pietrzyński, autor projektu. 
Radny przedłoŜył zmieniony projekt uchwały w zakresie miejsc i dat przeprowadzanych 
konsultacji oraz zmieniony załącznik do uchwały.  Radny prosił o skreślenie jednego miejsca: 
Gminnego przedszkola w Czerwonaku, gdyŜ otrzymał odpowiedź od dyrektora SAPO, Ŝe nie 
moŜna przeprowadzać tam konsultacji.  
 Przewodniczący Klubu Radnych „Lepsza Gmina” Wojciech Skrzekut przedstawił 
negatywną opinię klubu co do projektu w/w uchwały. Radny jest równieŜ Przewodniczącym 
Zarządu Osiedla 40-lecia PRL i poinformował, Ŝe kilkakrotnie były przeprowadzane na osiedlu 
ankiety dotyczące zmiany nazwy osiedla, które pokazały, Ŝe mieszkańcy nie chcą zmiany 
nazwy. Radny podziękował mieszkańcom za tak liczne przybycie. 
 Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i Zdrowia Renata 
Walerych powiedziała, Ŝe komisja opowiada się za przyjęciem uchwały w sprawie konsultacji, 
gdyŜ uwaŜa, Ŝe mieszkańcy poprzez konsultacje mogą opowiedzieć się, czy są za, czy 
przeciw zmianie nazwy osiedla. 
 Przewodnicząca Klubu Radnych PiS Renata Walerych przedstawiła pozytywną opinię 
klubu co do przeprowadzenia konsultacji.  
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 Przewodniczący Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej RP Piotr Picyk powiedział, Ŝe 
klub jest za przeprowadzeniem konsultacji, radny wyjaśnił, Ŝe jeśli konsultacje pokaŜą, Ŝe 
mieszkańcy są przeciw zmianie nazwy wówczas temat zostanie zamknięty.  Przewodniczący 
klubu wyjaśnił, Ŝe jeśli koszty zmiany nazwy będą musieli ponieść mieszkańcy wówczas będzie 
przeciw bez względu na wynik konsultacji. 
 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak powiedziała, Ŝe 
komisja jest przeciw konsultacjom z jednym głosem wstrzymującym się.  
 Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Maria Libera powiedziała, Ŝe jest 
opracowywany projekt ustawy dekomunizacyjnej i jeśli ustawa zostanie przyjęta wówczas 
będziemy zmuszeni do wykonania jej zaleceń. Natomiast teraz naleŜy uszanować zdanie 
mieszkańców, zwróciła uwagę, Ŝe przeprowadzenie konsultacji wiąŜe się z kosztami dla 
gminy. Prosiła radnych o działanie z rozwagą zgodnie z tym czego oczekują mieszkańcy.    
 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Robert Maciejewski powiedział, Ŝe komisja nie 
wypracowała jednolitego stanowiska, radni będą głosować zgodnie z własnym sumieniem.  
 W dyskusji głos zabrali mieszkańcy osiedla 40-lecia PRL: Marek Ziemkowski, Ryszard 
Dąbrowski, Przemysław Kwarta, Augustyn Jankun, GraŜyna Pawlak, Marian Pacyna, Stanisław 
Kasprowicz oraz mieszkaniec Kicina Władysław Reichelt. Mieszkańcy skrytykowali projekt 
uchwały, pytali o zakres konsultacji, czas konsultacji, wysokość kosztów, które poniesie gmina  
wskazali na błędy w załączniku do uchwały. 
 Radny Jacek Sommerfeld poparł projekt uchwały przygotowany przez radnego 
Marka Pietrzyńskiego. 
 Radny Marek Pietrzyński podziękował za wszystkie głosy. Zwrócił uwagę , Ŝe na terenie 
osiedla jest zameldowanych ponad 600 osób w związku z tym ilość osób, która przybyła dzisiaj 
na sesję nie moŜe decydować o pozostawieniu nazwy osiedla.  
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zakończył dyskusję. Powiedział, Ŝe źle się 
dzieje, Ŝe w gminie nie słuchamy głosu mieszkańców. Przewodniczący Rady jest przeciwny 
konsultacjom, stwierdził, Ŝe wiarygodne są opinie mieszkańców zebrane przez 
Przewodniczącego Zarządu osiedla 40-lecia PRL. 
 Wójt Mariusz Poznański nie zgadza się na pytanie uzupełniające zawarte w załączniku 
mówiące o tym, Ŝe poparcie uzaleŜnia od spełnienia warunku pokrycia przez gminę 
udokumentowanych kosztów z  tytułu zmiany nazwy poniesionych przez obywateli. Wójt 
wyjaśnił, Ŝe nie ma podstawy prawnej, aby gmina z własnego budŜetu zwracała 
mieszkańcom pieniądze. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zgłosił wniosek formalny o następującej 
treści: „kto jest za przeprowadzeniem konsultacji”. Jeśli wniosek zostanie przyjęty wówczas 
projekt uchwały zostanie przeanalizowany i zostaną naniesione poprawki. Przewodniczący 
Rady  poddał pod głosowanie zgłoszony wniosek. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 
21 obecnych na sali. Za wnioskiem głosowało 8 radnych, 13 radnych było przeciw. Wniosek 
został odrzucony. Następnie  Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została 
odrzucona 13 głosami, przy 8 za. 
 
Ad.5. Uchwała w sprawie wyraŜenia stanowiska na temat planowanej lokalizacji inwestycji 
budowy magazynu  oraz zakładu produkcyjnego firmy BROS we wsi Janikowo, gm. Swarzędz. 
 Uzasadnienia projektu uchwały dokonał autor projektu Wiceprzewodniczący Rady 
Piotr  Picyk.  
 Przewodniczący Klubu Radnych Lepsza Gmina Wojciech Skrzekut powiedział, Ŝe klub 
popiera projekt uchwały.  
 Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rolnictwa Tadeusz Sikoń w imieniu 
komisji pozytywnie opiniuje projekt uchwały.  
 Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i Zdrowia Renata 
Walerych w imieniu komisji równieŜ pozytywnie opiniuje projekt uchwały.  
 Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Promocji i Usług Przemysław 
Maćkowiak powiedział, Ŝe komisji pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 
 Klub Radnych Platforma Obywatelska RP pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 
 Pan Władysław Reichelt powiedział, Ŝe mieszka blisko mającej powstać w Kicinie 
inwestycji firmy Bros, jego zdaniem inwestycja nie stanowi zagroŜenia. Mieszkaniec zwrócił 
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uwagę, Ŝe firma kupiła działkę w 2011 r., która od 2001 r w planie zagospodarowania 
przestrzennego jest przeznaczona pod aktywizację gospodarczą, prosił o zastanowienie się 
przed podjęciem uchwały. 
     Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 
jednogłośnie i stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Ad.6. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2012 r. 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska przedstawiła trzy autopoprawki, które dotyczyły 
zadań inwestycyjnych oraz zwiększenia środków na konieczność opracowania opinii prawnej. 
Następnie skarbnik omówiła wszystkie zmiany do budŜetu. 
 Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Maria Libera powiedziała, Ŝe komisja 
pozytywnie zaopiniowała zmiany do budŜetu. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 19 głosami, przy 1 
wstrzymującym się. Uchwała stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Ad.7. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Czerwonak. 

Skarbnik Radosława Wiśniewska dokonała uzasadnienia projektu uchwały. 
Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Maria Libera powiedziała, Ŝe komisja 

pozytywnie. zaopiniowała projekt uchwały. Komisja zwróciła się z pytaniem do dyrektora 
SAPO o niewykorzystane środki z zadania: „Indywidualizacji nauczania w czerwonackich 
szkołach” oraz o subwencję oświatową. 

Dyrektora SAPO Jerzy Roch Kowalski wyjaśnił, Ŝe program indywidualizacji jest 
realizowany w cyklu trzy letnim, środki niewykorzystane w danym roku przechodzą na rok 
następny. Natomiast w sprawie subwencji dyrektor odpowiedział, Ŝe subwencja została 
obniŜona zgodnie z pismem Ministerstwa Finansów dopiero pismo z Ministerstwa Edukacji 
Narodowej wyjaśni dokładne wyliczenie subwencji.   

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 19 głosami, przy 1 
wstrzymującym się. Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 
Ad.8. Uchwała w sprawie zabezpieczenia środków finansowych jako wkładu własnego na  
realizację zadania „Kompleksowa promocja markowego produktu turystyki wodnej Wielka 
Pętla Wielkopolski”, zgłaszanego przez Wielkopolską Organizację Turystyczną jako Lidera 
Projektu oraz Gminę Czerwonak-Centrum Rozwoju Kultury Fizycznej ,,Akwen” jako Partnera 
projektu, do współfinansowania w ramach Wielkopolskiego Regionalnego Programu 
Operacyjnego na lata 2007 – 2013. 

Uzasadnienia projektu uchwały dokonał Wójt Mariusz Poznański przy pkt: 
„Przedstawienie porządku obrad.” 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i 
stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Ad.9. Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na wydzierŜawienie na okres 10 lat w trybie 
bezprzetargowym nieruchomości zabudowanej połoŜonej we wsi Owińska. 
 Uzasadnienia projektu uchwały dokonał Wójt Mariusz Poznański, podkreślił, Ŝe temat 
był omawiany na komisjach, które pozytywnie opiniowały prośbę inwestora dotyczącą 
przedłuŜenia dzierŜawy. 
 Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski 
poinformował, Ŝe komisja nie uzgodniła wspólnego stanowiska. Komisja na posiedzeniu nie 
otrzymała informacji o wysokości dzierŜawy. 
 Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Maria Libera powiedziała, Ŝe komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Komisja uzyskała wyjaśnienia kierownika Wydziału 
Urbanistyki i Gospodarki Gruntami, Ŝe kwota dzierŜawy jest określana kaŜdorazowo w umowie 
dzierŜawy.   
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 Wójt Mariusz Poznański  wyjaśnił, Ŝe minimalna stawka za dzierŜawę gruntów na 
działalność gospodarczą zgodnie z zarządzeniem wynosi 5 zł za m2, firma płaci około 750 zł 
miesięcznie za grunt oraz około 1 000 zł rocznie podatku od budynków. Wójt podkreślił, Ŝe 
wartość nakładów przekracza wartość gruntów. 
 Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski 
zwrócił uwagę, Ŝe w uzasadnieniu projektu uchwały zabrakło oszacowania stawki czynszu 
dzierŜawnego. Zwrócił uwagę, Ŝe stawka dzierŜawy powinna być zbliŜona do wartości 
rynkowej.  
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i 
stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Ad.10. Uchwała w sprawie  wykazu kąpielisk na terenie Gminy Czerwonak w roku 2012. 
 Uzasadnienia projektu uchwały dokonał Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk. 
 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak powiedziała, Ŝe 
komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i 
stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Ad.11. Uchwała w sprawie ustalenia opłat za świadczenia udzielane przez przedszkola 
publiczne prowadzone przez Gminę Czerwonak. 
 Dyrektor SAPO Jerzy Roch Kowalski dokonał uzasadnienia projektu uchwały. 
 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak poinformowała, Ŝe 
komisja szczegółowo przeanalizowała projekt uchwały i zaopiniowała go pozytywnie. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i 
stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Ad.12. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej. 
 Uzasadnienia projektu uchwały dokonał Przewodniczący Rady, który zapytał, czy są 
chętni do pracy w komisji. Zapytał Przewodniczącą Komisji Statutowej, czy komisja będzie 
dobrze pracowała w ograniczonym składzie. 
 Przewodnicząca Komisji Statutowej Maria Libera odpowiedziała, Ŝe komisja będzie 
dobrze pracowała, ale dodała, Ŝe nie wyraziła zgody na odejście z komisji radnego Jacka 
Sommerfelda, podkreśliła, Ŝe nie ma duŜo pracy w doraźnej komisji. Zaprosiła chętnych 
radnych do pracy w komisji.  
 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak zwróciła uwagę, Ŝe po 
złoŜeniu rezygnacji z członkostwa radnego Jacka Sommerfelda skład komisji będzie cztero 
osobowy, co nie jest dobre w przypadku głosowań, namawiała radnych do zgłaszania się do 
pracy w komisji. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zapytał, czy radna Ewa Banaszak jest 
chętna do pracy w komisji.  
 Radna Ewa Banaszak odpowiedziała, Ŝe jeśli będzie wola rady wówczas zdecyduje 
się na członkowstwo w komisji, ale zwróciła uwagę, Ŝe w składzie komisji po jej wyborze  
będzie nierówny podział członków  klubów radnych.   
 Radni nie zgłosili sprzeciwu i poparli kandydaturę radnej. 
 Radna Ewa Banaszak wyraziła zgodę na kandydowanie na członka Komisji 
Statutowej. 
 Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały z zaproponowaną kandydaturą 
radnej Ewy Banaszak i poddał go pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 
19 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 9 do 
protokołu. 
 
Ad.13. Informacja na temat złoŜonej interpelacji i udzielonej odpowiedzi. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poinformował, Ŝe wszyscy radni otrzymali 
interpelacje radnego Marka Pietrzyńskiego oraz odpowiedź Wójta. Zapytał, czy są pytania. 
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 Radni nie mieli pytań. 
 
Ad.14. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy  
między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
 Nie zgłoszono Ŝadnych pytań. Informacja stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Ad.15. Wolne głosy i wnioski. 
 Radny Marek Pietrzyński zwrócił się z prośbą do Przewodniczącego Rady o 
niedopuszczenie w przyszłości do sytuacji, która miała miejsce w punkcie  dotyczącym 
zmiany nazwy osiedla. Radny wyraził ubolewanie oraz oburzenie, powiedział, Ŝe radni byli 
pod presją i naciskiem mieszkańców w związku z tym nie mogli swobodnie wypowiadać się. 
Sytuacja, która miała miejsce była wbrew zasadom konstytucyjnym, wbrew zasadom 
demokracji. 
 Radny Marek Pietrzyński zapytał  Wójta, czy została sporządzona opinia Instytutu 
Politechniki Wrocławskiej w sprawie zanieczyszczeń COŚ. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak odpowiadając radnemu Markowi 
Pietrzyńskiemu powiedział, Ŝe projekt uchwały został przygotowany wbrew woli mieszkańców, 
ich zdanie było wszystkim znane dlatego obecność mieszkańców na sesji była do 
przewidzenia. Mieszkańcy mieli prawo zabrać głos. Ponadto zwrócił uwagę, Ŝe do tej pory to 
Pan Radny najczęściej podsycał konflikty, a teraz stanął po drugiej stronie i powinien był 
spodziewać się takiej reakcji ze strony mieszkańców. 
 Pan Antoni Głowacki w imieniu mieszkańców ulicy Zagórze i śurawia zgłosił wniosek o 
zmianę projektu ul. Zagórze -  mieszkańcy nie chcą schodów, które są tam budowane. 
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak wyjaśnił, Ŝe spotkał się z mieszkańcami, 
którzy zgłaszali problem schodów. Po spotkaniu z mieszkańcami Zastępca Wójta spotkał się z 
projektantem, wykonawcą oraz z pracownikami  Wydziału Inwestycji oraz Dróg podczas, 
którego uzgodniono, Ŝe element chodnika zostanie przeprojektowany natomiast to, co 
zostało wybudowane będzie skończone. 
 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak odniosła się do 
wypowiedzi radnego Marka Pietrzyńskiego. Radna powiedziała, Ŝe komisja bez nacisku 
mieszkańców postanowiła negatywnie zaopiniować projekt uchwały. Ponadto 
Przewodnicząca komisji poinformowała, Ŝe komisja na swoim posiedzeniu udała się do 
dwóch bibliotek w Koziegłowach oraz w Czerwonaku.  Komisja wskazała, Ŝe lokal biblioteki w 
Koziegłowach jest w bardzo złym stanie. W związku z tym zaapelowała do Wójta o 
przeniesienie biblioteki w miarę moŜliwości do wolnego lokalu. Komisję cieszy fakt, Ŝe zostały 
zarezerwowane środki w budŜecie na remont biblioteki w Czerwonaku, ale widzi teŜ potrzebę 
wymiany regałów w bibliotece w Czerwonaku . 
 Radny Jacek Sommerfeld zabrał głos w następujących tematach: 
- w Koziegłowach na ul. Piłsudskiego doszło do kolizji, 
- podziękował za organizację obchodów rocznicy zbrodni katyńskiej, 
-  w związku ze zbliŜającym się świętem upamiętniającym podpisanie konstytucji 3 maja oraz 
dniem flagi  radny zwrócił się z prośbą, aby na stronie internetowej zamieścić apel do 
mieszkańców o wywieszenie flagi. 
 Wójt Mariusz Poznański odniósł się do powyŜszych wypowiedzi radnych: 
- w sprawie badań COŚ – nie zakończyły się badania prowadzone przez Politechnikę 
Wrocławską, na dzień dzisiejszy jest część wyników. Badania dotychczas przeprowadzone  
potwierdziły występowanie grzybów i gronkowca oraz pokazały, Ŝe mieszkańcy Koziegłów 
częściej chorują na górne drogi oddechowe niŜ mieszkańcy Czerwonaka, 
- w sprawie bibliotek – Wójt powiedział, Ŝe zna trudną sytuację biblioteki w Koziegłowach, ale 
na dzień dzisiejszy nie ma lokalu, aby ją przenieść. Wójt poinformował, Ŝe w poniedziałek 
podpisuje akt notarialny zakupu budynku od Miasta Poznania przy ul. Kanałowej w 
Koziegłowach i być moŜe tam znajdzie się miejsce dla biblioteki. Odnośnie regałów dla 
biblioteki w Czerwonaku  prosił Komisję Oświaty, Kultury i Sportu o zestawienie kosztów zakupu 
regałów, 
- w sprawie wywieszenia flag – Wójt poinformował, Ŝe apel zostanie zamieszczony na stronie 
internetowej. 
 Wójt Mariusz Poznański przedstawił następujące informacje: 



 7

- udało się rozwiązać problem dzieci 4 letnich w Koziegłowach, został utworzony dodatkowy 
oddział w przedszkolu nr 1 w Koziegłowach, 
- zapadł Wyrok Sądu w sprawie uchwały Miasta Stołecznego Warszawa dotyczącej opłat za 
Ŝłobki. W uchwale wprowadzono zapis dający pierwszeństwo w naborze dzieci dla rodziców 
zameldowanych na terenie Miasta Stołecznego Warszawa, rodzice zaskarŜyli zapis, ale sąd 
utrzymał w mocy zapis uchwały argumentując swoją decyzję, tym, Ŝe pierwszeństwo w 
naborze mają osoby płacące podatki. Wójt prosił Komisję Oświaty, Kultury i Sportu o 
przeanalizowanie tematu. 
 Radny Marek Pietrzyński zapytał, czy gmina nie moŜe wykorzystać wyników badań w 
celu blokady budowy spalarni. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak odpowiedział, Ŝe działa komisja doraźna 
d/s spalarni, która wypracowała ścieŜki działania. 
 Wójt Mariusz Poznański powiedział, Ŝe przy pozwoleniu na budowę spalarni gmina 
planuje przedstawić wyniki badań. Poinformował, Ŝe przy COŚ działa komisja w skład której 
wchodzi ze strony Gminy Czerwonak Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk oraz radny Marek 
Pietrzyński współpraca z COŚ układa się dobrze. 
 Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Maria Libera skrytykowała zachowanie 
radnego Marka Pietrzyńskiego w punkcie dotyczącym zmiany nazwy osiedla 40-lecia PRL. 
Radny  podwaŜył autorytet Przewodniczącego Klubu Radnych Lepsza Gmina na forum 
mieszkańców osiedla, którego radny Wojciech Skrzekut jest Przewodniczącym Zarządu. 
Radna powiedziała, Ŝe mieszkańcy mieli prawo do sprzeciwu, a radny Wojciech Skrzekut robi 
duŜo dla swojego osiedla, zdaniem radnej został źle potraktowany.  
 Radny Wojciech Skrzekut zabrał głos w następujących tematach: 
- przewrotnie podziękował radnemu Markowi Pietrzyńskiemu za mobilizację mieszkańców, 
powiedział, Ŝe chciałby mieć taką frekwencję na zebraniach. Z badań przeprowadzonych 
wśród mieszkańców na podstawie ankiet wynika, Ŝe mieszkańcy nie chcą zmiany nazwy, o 
czym radny Marek Pietrzyński został poinformowany. Ankiety są do wglądu w Urzędzie Gminy 
moŜna się z nimi zapoznać. Mieszkańcy mieli prawo przyjść na sesję i przedstawić swoje 
stanowisko, 
- radny zapytał o plan zagospodarowania przestrzennego wsi Kliny, czy będzie przygotowany 
na następną sesję, 
- poinformował, Ŝe zbierał podpisy pod petycją do NFZ w sprawie zatrudnienia ginekologa i 
kardiologa, podziękował osobom, które włączyły się w zbieranie podpisów. Od 1 kwietnia 
został zatrudniony ginekolog w Koziegłowach oraz w Czerwonaku. 
 Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennego i Budownictwa Janusz 
Andrzejewski poinformował, Ŝe 13 kwietnia br.  sejm przyjął nowelizację ustawy o ochronie 
środowiska w zakresie  jakości powietrza, nowelizacja określa standard jakości powietrza, 
radny prosił, aby zespół monitorował zmiany w zakresie prawa. 
 Sołtys wsi Bolechowo Marek Smykowski wrócił do tematu budowy kompostowni. Sołtys 
poinformował, Ŝe nie walczy z firmą „Ordo”  jako z przedsiębiorcą, ale występuje zgodnie z 
oczekiwaniami mieszkańców przeciwko budowie kompostowni. Poinformował, Ŝe 
uczestniczył w spotkaniu z mieszkańcami osiedla Zielone Wzgórza na ich zaproszenie. Sołtys 
podkreślił, Ŝe nie robi nic przeciwko władzom Gminy Czerwonak.   
 Rady Marek Pietrzyński wrócił do tematu zmiany nazwy osiedla. Wyjaśnił, Ŝe chciał, 
aby zostały przeprowadzone konsultacje zgodnie z ustawą, które są w wyłącznej 
kompetencji Rady Gminy. Konsultacje miały zostać przeprowadzone, aby uzyskać opinie 
mieszkańców. Radny powiedział, Ŝe Ŝałuje, iŜ zdradził się wcześniej ze swoim zamiarem 
przeprowadzenia konsultacji, gdyŜ Przewodniczący Zarządu osiedla 40-lecia uniemoŜliwił  mu 
zrealizowanie zamierzonego celu. 
 Radny Leszek Lesiczka powiedział, Ŝe naleŜy słuchać głosu mieszkańców, a oni nie 
chcieli zmiany nazwy osiedla. Radny podziękował Urzędowi Gminy oraz GOK „Sokół” za 
pomoc w zorganizowaniu Misterium Męki Pańskiej. 
 Radny Wojciech Skrzekut sprostował swoją wypowiedź z ostatniej sesji odnośnie 
funduszu sołeckiego. Powiedział, Ŝe moŜna wydzielić w budŜecie środki statutowe oraz środki 
z funduszu sołeckiego. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak przedstawił następujące informacje: 
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- 11 maja br w Dąbrówce Kościelnej odbędzie się Dzień Samorządowca, zaproszenie zostało 
przesłane drogą email, poinformował, Ŝe szkolenie, które miało odbyć się na temat planów 
zagospodarowania przestrzennego odbędzie się w innym terminie w Urzędzie Gminy dla 
wszystkich radnych,   
- z powodu swojej nieobecności w dniu 17 maja br. Przewodniczący Rady  prosił radnych o 
rozwaŜenie moŜliwości przełoŜenia terminu sesji majowej na 21 lub 22 maja br., ale termin sesji 
nie został przełoŜony. Następna sesja odbędzie się zgodnie z planem 17 maja. 
- 30 kwietnia br. mija termin składania oświadczeń majątkowych, 
- pod koniec maja lub na początku czerwca zostanie zorganizowane spotkanie z 
przewodniczącymi klubów oraz komisji. 
  Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak poinformowała, Ŝe 
zespół Retro Cafe na przeglądzie zespołów wokalnych w Krotoszynie zdobył nagrodę Grand 
Prix. 
 
Ad.16.Zamknięcie sesji. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zamknął XX sesję Rady Gminy Czerwonak. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziły: 
Izabela Lesiecka 
Magdalena Deckert 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
     
 
 
 
 
 
 
  
     


